

1. S. 1 Danish
2. S. 2 Deutsche
3. S. 3 English

Momme - DK

Momme (mm) er en vægtenhed der traditionelt anvendes til at måle overfladekoncentrationen af silke. Det er beslægtet med anvendelsen af tråd-antal som måler kvaliteten af bomuldsstoffer, men er beregnet på en helt anden måde. I stedet for at tælle tråde, er vægten i momme et tal, der er lig vægten i gram af et stykke silke, hvis det var dimensioneret 114,3 cm ved 91,44 meter. Dette skyldes at standardbredden af silke 114,3 cm. lang, men silken fremstilles regelmæssigt i 139,7 cm bredder, og i sjældne tilfælde i endnu større bredder.

Silke kan også måles ved vægt i gram. 1 Momme = 4,340 gram per kvadratmeter, 8 momme er tæt 35 gram per kvadratmeter.

Den sædvanlige række momme vægt for forskellige vævninger af silke er:

Habutai- fra 5 til 16 mm

Chiffon - 6-8 mm (kan udføres i dobbelt tykkelse, dvs fra 12 til 16 mm)

Crepe de Chine - 12 til 16 mm

Gaze - 3 til 5 mm

Natursilke - 35 til 40 mm (tungere silke synes mere "uldne")

Organza - 4-6 mm

Charmeuse - 12 til 30 mm

Jo højere vægten er i momme, jo mere holdbare er vævningen, og jo mere egnet er det det til hverdagsbrug. Des tungere silke, jo mere uigennemsigtigt bliver det. Dette kan variere selv mellem den samme slags silke. For eksempel er let charmeuse gennemsigtigt når de anvendes i beklædning, men 30-momme charmeuse er uigennemsigtig.

Momme - DE

Momme (mm) ist eine Gewichtseinheit herkömmlicherweise für die Messung der Oberflächenkonzentration der Seide verwendet. Es ist vergleichbar mit der Verwendung von merzerisierter, welche die Qualität von Baumwollgeweben misst, ist jedoch in einer völlig anderen Art und Weise gestaltet. Anstatt dem von Drähten, das Gewicht momme eine Zahl, die gleich dem Gewicht in Gramm von einem Stück Seide ist, wenn sie 114,3 cm dimensioniert von 91,44 Metern. Dies liegt daran, die Standardbreite von 114,3 cm Seide. lang, aber die Seide regelmäßig in 139,7 cm Breite hergestellt, und in seltenen Fällen auch größere Breiten.

Silk kann auch von Gewicht in Gramm gemessen werden. 1 Momme = 4340 Gramm pro Quadratmeter, ist in der Nähe von 8 momme 35 Gramm pro Quadratmeter.

Die übliche Anzahl momme Gewicht für verschiedene Gewebe aus Seide, sind:

Habutai- 5 bis 16 mm

Chiffon - 6-8 mm (kann in einem doppelten Dicke durchgeführt werden, das heißt von 12 bis 16 mm zu sagen)

Crepe de Chine - 12 bis 16 mm

Gaze - 3 bis 5 mm

Silk - 35 bis 40 mm (schwerer Seide scheinen "fuzzy")

Organza - 6.4 mm

Charmeuse - 12 bis 30 mm

Je höher das Gewicht ist in momme, desto haltbarer weben und desto geeigneter ist es für den täglichen Gebrauch. Die schwere Seide, desto mehr wird es undurchsichtig. Dies kann sogar zwischen der gleichen Art von Seide variieren. Zum Beispiel ist das Licht charmeuse transluzenten, wenn in der Kleidung, aber 30-Momme charmeuse undurchsichtig.

Momme - EN

Momme (mm) is a unit of weight conventionally used for measuring the surface concentration of the silk. It is akin to the use of thread-count which measures the quality of cotton fabrics, but is designed in a completely different way. Instead of counting wires, the weight of momme a number that is equal to the weight in grams of a piece of silk, if it was dimensioned 114.3 cm by 91.44 meters. This is because the standard width of silk 114.3 cm. long, but the silk produced regularly in 139.7 cm widths, and in rare cases even larger widths.

Silk can also be measured by weight in grams. 1 Momme = 4,340 grams per square meter, 8 momme is near 35 grams per square meter.

The usual number momme weight for different weaves of silk are:

Habutai- 5 to 16 mm

Chiffon - 6-8 mm (may be carried out in a double thickness that is to say from 12 to 16 mm)

Crepe de Chine - 12 to 16 mm

Gauze - 3 to 5 mm

Silk - 35 to 40 mm (heavier silk seem more "fuzzy")

Organza - 4-6 mm

Charmeuse - 12 to 30 mm

The higher the weight is in momme, the more durable weave, and the more suitable is it for everyday use. Des heavier silk, the more it becomes opaque. This can vary even between the same kinds of silk. For example, the light charmeuse translucent when used in clothing, but 30-momme charmeuse is opaque.